
Cristina Navarro Campos  sol·licita la retirada del projecte d’orde de la Conselleria 
d’Educació, Cultura, Universitats i Ocupació, per la qual es convoca el procediment de 
consulta als representants legals de l’alumnat per a triar la llengua base aplicable a partir 
del curs acadèmic 2025-2026, de conformitat amb el que estableix la disposició 
transitòria segona de la Llei 1/2024, de 27 de juny, de la Generalitat, per la qual es regula 
la llibertat educativa, d’acord amb les al·legacions següents: 
 
 
 

1.  La realització de la consulta posa en perill el domini de les dues llengües cooficials. 
Actualment  les famílies poden aprendre valencià en l’escola oferint-los un ventall més 
ampli d’oportunitats acadèmiques i laborals en el futur.  També, aprendre a l’escola dos 
llengües facilita l’aprenentatge d’una tercera i quarta llengua. 
 
2.No es garanteix la llibertat lingüística apel·lada a la llei, perquè no podrem saber a 
priori la llengua base en que s’impartiran les classes. Ja que si no hi ha oferta de la 
llengua base que hem triat, l’alumnat s’adscriurà a l’altra llengua base, una situació que 
contravé els principis de la mateixa llei.  
 

3.  Actualment es conformen les classes seguint criteris pedagògics i sociolingüístics per 
afavorir la cohesió i el rendiment acadèmic. En el cas que isca una classe en cada llengua, 
els grups es dividirien únicament segons criteris lingüístics, limitant la possibilitat 
d’ajustaments i canvis fins a Secundària i comprometent la qualitat de l’ensenyament. 
 

4.  Un canvi en la llengua base durant l’etapa d’educació infantil podria interrompre el 
procés d’adquisició de la lectoescriptura, afectant negativament l’aprenentatge. Degut 
al resultat de la votació podrien passar a meitat del procés a cstellà. La mateixa Llei 
1/2024 especifica que aquest procés ha de tindre continuïtat en la mateixa llengua, un 
criteri que es veuria compromés amb aquesta proposta. 
 
5-El fet de que en cada curs puga anar canviant la llengua base impedeix el funcionament 
de les activitats internivell que fins ara es feien a l’escola així com la gestió de la Xarxa 
de Llibres. Actualment, els llibres de text al Max Aub són en valencià, i no sabem si seran 
les famílies les que assumisquen el cost si s’haguera de canviar de llibres. 
 
 


